
 

  

ΕΡΩΤΗΣΗ
Αθήνα, 08/08/2020     

Του: Κυριάκου Βελόπουλου, Προέδρου Κόμματος, βουλευτή Λάρισας

ΠΡΟΣ : Τον κ. Υπουργό Προστασίας του Πολίτη
Τον κ. Υπουργό Εθνικής Άμυνας
Τον κ. Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής

ΘΕΜΑ : «Ανάγκη για ενέργειες πρόληψης προς αποφυγή έκρηξης εντός Ελλάδος 
εξ’ αιτίας των ίδιων παραγόντων που προκάλεσαν την πρόσφατη έκρηξη 
στη Βυρηττό »

Κύριοι, κύριοι Υπουργοί,

Έχουμε μείνει άπαντες έκπληκτοι από το μέγεθος της καταστροφής που προκάλεσε η
πρόσφατη έκρηξη στο λιμάνι της Βυρηττού, με τους δεκάδες νεκρούς και τους χιλιάδες
τραυματίες.  Όπως αναφέρεται,  μεταξύ  άλλων και  σε  δημοσίευση  στο  διαδίκτυο  της
εφημερίδας «ΤΑ ΝΕΑ», στις 5/8/2020, η παραπάνω καταστροφή οφείλεται στην έκρηξη
μεγάλης  ποσότητας  (υπολογίζεται  σε  2.750  τόνους)  νιτρικού  αμμωνίου,  που  είχε
κατασχεθεί από τις Αρχές του Λιβάνου, πριν από έξι χρόνια. Το νιτρικό αμμώνιο, όπως
μας  ενημερώνει  το  άρθρο  αυτό,  θεωρείται  ιδιαίτερα  επικίνδυνο,  καθώς,  μπορεί  να
αναφλεγεί  και  να προκαλέσει  ισχυρή θανατηφόρο έκρηξη. Για το λόγο αυτό ισχύουν
ειδικοί κανόνες για την αποθήκευσή του. Επίσης, στο ανωτέρω άρθρο επισημαίνεται ότι,
πολλές φορές, το νιτρικό αμμώνιο χρησιμοποιείται για την κατασκευή βομβών, λόγω
του χαμηλού κόστους και της διαθεσιμότητάς του.

Όπως  πληροφορούμαστε  από  το  ανωτέρω  άρθρο,  στο  πρόσφατο  παρελθόν,  είχε
κατασχεθεί  από  τις  Ελληνικές  Αρχές,  μεγάλη  ποσότητα  νιτρικού  αμμωνίου,  μαζί  με
άλλες εκρηκτικές ύλες, πυροκροτητές και λοιπός εξοπλισμός, από αλλοδαπό πλοίο που
είχε προορισμό τη Λιβύη. Συγκεκριμένα, αναφέρεται  ότι,  τον Ιανουάριο του 2018, το
πλοίο «Andromeda», με σημαία Τανζανίας, πλέοντας μεταξύ Τουρκίας, Αιγύπτου και
Λιβύης,  εξέπεμψε  σήμα  κλήσης  για  βοήθεια  ανοιχτά  της  Κρήτης.  Ο  έλεγχος  του
Λιμενικού, που κατέφθασε, ανταποκρινόμενο στην κλήση, έδειξε, πως στο παραπάνω
πλοίο  βρίσκονταν  410  τόνοι  εκρηκτικών,  που  ενώ,  κατά  τα  έγγραφα,  είχαν  τελικό
προορισμό  το  Τζιμπουτί,  τελικά,  προορίζονταν  για  τη  Μισράτα  της  Λιβύης.  Άμεσα
ενημερώθηκε  η  ελληνική  Αρχή  Καταπολέμησης  Νομιμοποίησης  Εσόδων  από
Εγκληματικές Δραστηριότητες και Χρηματοδότησης της Τρομοκρατίας, που διέταξε τη
δέσμευση του φορτίου. Οι παραπάνω 410 τόνοι εκρηκτικών, που κατέσχεσε τελικά το
Λιμενικό, όπως αναφέρει το ανωτέρω άρθρο, μεταφέρθηκαν σε αποθήκη του Ελληνικού
Στρατού, στις Σέρρες, όπου βρέθηκε και κλιμάκιο εμπειρογνωμόνων του Συμβουλίου
Ασφαλείας του ΟΗΕ, προκειμένου να διαπιστώσουν εάν το φορτίο του «Andromeda»
εμπίπτει στις κυρώσεις του ΟΗΕ κατά της Λιβύης. 
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Μετά την άφιξη των ως άνω εκρηκτικών υλών στις Σέρρες, αξιωματικοί του Ελληνικού
Στρατού είχαν ζητήσει την απομάκρυνσή τους από τις εκεί αποθήκες, χωρίς κανείς να
γνωρίζει  αν  αυτό  συνέβη  ποτέ  ή  όχι.  Όπως  επίσης,  κανείς  δεν  γνωρίζει,  αν  οι
παραπάνω εκρηκτικές ύλες φυλάσσονται σύμφωνα με τους κανόνες ασφαλείας, που
επιβάλλονται για τέτοιου είδους ύλες.

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 

1. Σε ποια τοποθεσία εντός της Ελληνικής Επικράτειας βρίσκονται σήμερα τα ανωτέρω
κατασχεθέντα επικίνδυνα υλικά από το άνω αναφερόμενο πλοίο «Ανδρομέδα»; 

2. Προτίθεσθε να μας ενημερώσετε λεπτομερώς για τις συνθήκες φύλαξης των εν λόγω
επικίνδυνων για τη Δημόσια Ασφάλεια κατασχεθέντων υλικών;

3. Σε ποιες ενέργειες προτίθεσθε να προβείτε σχετικά με τη φύλαξη ή την καταστροφή
των  ανωτέρω  επικίνδυνων  υλικών,  ώστε  να  νιώσει  πλήρως  ασφαλής  η  ελληνική
κοινωνία από το ενδεχόμενο επανάληψης μιας όμοιας με αυτή της Βυρηττού έκρηξης,
εντός της χώρας μας;

Ο ερωτών βουλευτής     

Κυριάκος Βελόπουλος




